
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

 referat: Tirsdag den 7. december 2021  

Klokken 19-21  
Afbud: Flemming – Anja - Stine 

Mødeleder: Flemming 

 

1. Godkendelse af referat 
 
godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
 
Godkendt 
Ekstra punkter – må skolemad.nu have en reklame på vores hjemmeside? 
Et par forældrehenvendelser – tages under evt. 

 

3. Velgørenhedsarrangement - De forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer har besluttet, at vi 
ikke længere skal have Rynkebyløbet da vi ikke vil støtte et kommercielt formål. Hvilken 
form skal et andet velgørenhedsarrangement have? 
 
Det ville være naturligt at inddrage elevrådet. 
Skolen synes fortsat, det er vigtigt at holde fast i at det ikke skal munde ud i at skolens 
medarbejdere skal opfinde eller planlægge en masse. 
Det er også vigtigt at den nuværende bestyrelse ikke pålægger en kommende 
skolebestyrelse en mulig stor opgave. 
Der er ikke nogen nem løsning – der er nogen der skal forpligte sig på opgaven hvis det skal 
blive til noget. 
Inden Rynkeby var der ikke noget lign. arrangement. 
Det er ikke nødvendigvis den sidste dag før Påske, der skal gøres noget og det er ikke noget 
til hinder for at det bare er en almindelig skoledag. 
Det kan også være at der slet ikke skal være noget velgørenhedsarrangement – men 
bestyrelsen synes umiddelbart at det har en værdi at gøre noget for andre. 
Red barnet har noget der hedder ”venskabsløbet”. 
Hvis der skal genereres penge er der en opmærksomhed på elevernes lige muligheder for 
at deltage. 



 

 

Knæk cancer – hver klasse kunne finde ud af hvad de vil gøre ift sådan en indsamling. 
 
Næste skridt er at bestyrelsen går sammen med elevrådet om at tale videre om hvorvidt vi 
overhovedet skal engagere os i velgørenhed af en eller anden art – og i givet fald hvordan 
og hvornår. 
Skal der være penge i det? Kan det også være almennyttigt – fx at samle skrald langs åen. 
Ift penge-delen så skal vi udenom at tigge hos farmor eller at det er firma-kommercielt. 

  

4. Møbler i indskolingen - Spørgsmål fra nogle forældre/Christian 
 
Rent pædagogisk giver skamlerne god mening. Det er ikke meningen at man skal sidde ned 
en hel time – det er ikke foreneligt med skolens forståelse af varieret undervisning. 
Skamlerne er mere fleksible ift at kunne bruge lokalet mere fleksibelt. 
Skamlerne er et bevidst valg og ikke udtryk for en spareøvelse. 

  

5. Ordensregler for skolen - Start på drøftelse om, hvordan ordensreglerne skal udformes og 
hvad de skal indeholde. Inden mødet – prøv at google ordensregler fra andre skoler – 
måske kan vi lade os inspirere… 
 
Frem for lange lister over forbud så skal de rettes mod hvad det er for nogen mennesker vi 
gerne vil danne og hvordan vi vil være sammen. 
 
I lovgivningen står der hvilke sanktionsmuligheder man har og at man altid skal vælge den 
mindst indgribende. 
 
Der er flere af de fundne eksempler der indeholder noget om at skolens ejendom skal 
behandles med respekt. 
 
Det er jævnligt mere forældrene end eleverne der udfordrer. 
 
Man skal følge de anvisninger man får / gøre som man får besked på. 
 
Behandle elever og medarbejdere med respekt og taler om og med hinanden på en 
ordentlig måde. 
 
Følge skolens værdisæt 
 
Erstatningsansvar når noget bliver ødelagt. 
 
Annette udformer et forslag ud fra drøftelsen som tages med til næste møde. 
 



 

 

6. Meddelelser 

• Elevråd 
 
ikke denne gang 

 

• Skolen 

har ansat en ny pædagog – Nathalie - hun starter 1.1. Vi har slået en lærerstilling 
op. Samtaler 15.12. 
Indskrivning – vi får tre klasser. Lige nu ser det ud til at der bliver 26 i hver. 
Lige nu er der ro på Corona og vi har stort set ingen tilfælde. 
Klasserne må stadig ikke blandes. 
 

• SFO 

intet nyt – corona sætter stadig en del begrænsninger – men overordnet går det 
godt. 
 

• Formanden 

Overvejelser op til valget/skolebestyrelsen – der kommer materiale fra 
forvaltningen som man kan arbejde ud fra. 
 

7. Hvad skal der informeres om? 

 

8. Punkter til næste møde den februar 2022 
 
ordensregler 
trafik 

 

9. Evt. 
 
Skolemad.nu vil gerne have et link / reklame på hjemmesiden. Vi har i forvejen en politik 
om ikke at uddele reklamer eller lign. som koster penge. Er det at sidestille med skolemælk 
og skolefoto? 
Beslutning: Vi ser skolemad som en service på lige fod med skolemælk – derfor må der 
gerne ligge et link på hjemmesiden. Og vi sender det ud sammen med skolemælk i starten 
af skoleåret. 



 

 

Trafik – henvendelse fra forældre – har kommunen været inde over – det er mørkt. Farlige 
situationer på Majas alle og Kristian dals alle. 
 
Forældrehenvendelse ift madkundskab – Annette følger op. 
 
Ros til medarbejdere 9. årg 100 dage – sjov og fed ide. 
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